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REVISTA PRESEI 
 

 Opoziţia ar putea depune astăzi o nouă moţiune de cenzură pentru demiterea Guvernului Dăncilă 
Partidele de opoziţie ar putea depune, miercuri, moţiunea de cenzură pentru demiterea Guvernului Dăncilă, 
potrivit anunţului făcut de liderul PNL Ludovic Orban. Referitor la subiect, premierul a declarat că parlamentarii 
PSD vor fi prezenţi în plen, însă nu vor vota. 
Ulterior înregistrări la secretariat, şedinţa Birourilor permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului ar 
putea fi convocate pentru stabili calendarul dezbaterii şi votului în plenul reunit. 
Ludovic Orban a mai spus, marţi, atunci când a anunţat că cel mai probabil moţiunea de cenzură va fi depusă 
miercuri, că liberalii au avut negocieri inclusiv cu PSD şi ALDE, pentru a atrage cât mai multe voturi. Discuţii au fost 
purtate de PNL şi cu USR, PMP, Pro România şi UDMR. 
De cealaltă parte, Viorica Dăncilă a anunţat, după întâlnirea de marţi cu grupurile parlamentare ale PSD că aceştia 
nu vor vota moţiunea de cenzură, însă vor asigura cvorumul. 
Întrebată dacă deputaţii şi senatorii vor rămâne sau nu în sală, premierul a răspuns scurt: „Cum vor considera 
dânşii”. 
La rândul său, preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a declarat marţi că alianţa PSD-ALDE are 
suficiente voturi astfel încât moţiunea de cenzură să nu treacă în Parlament. 
Surse liberale au declarat, pentru MEDIAFAX, că în urma negocierilor cu UDMR, reprezentanţii partidului au spus 
că vor decide miercuri dimineaţă cum vor proceda grupurile parlamentare ale Uniunii la moţiunea de cenzură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Calculele PSD pentru prezidenţiale: Două persoane din afara partidului sunt măsurate în sondaje/ Teodorovici 
anunţă că va avea trei propuneri de modificare a statutului PSD 
Sociologul Marius Pieleanu a declarat, la Antena 3, în emisiunea în care era prezent şi Eugen Teodorovici, că 
ministrul de Finanţe nu este pe lista scurtă a celor verificaţi în sondaje pentru prezidenţiabilul PSD, dar sunt două 
persoane din exteriorul formaţiunii. 
Sociologul Marius Pieleanu a afirmat că două persoane din exteriorul PSD sunt măsurate în prezent. 
Totodată, printre cei care sunt verificaţi în acest moment în PSD, se numără şi Liviu Pleşoianu, cel care şi-a 
anunţat de multă vreme intenţia de a fi prezidenţiabil. Totuşi, Eugen Teodorovici nu se află pe lista scurtă. 
Prezent în emisiunea "Sinteza Zilei" de la Antena 3, Eugen Teodorovici a declarat că: "Sunt mai multe măsurători, 
cu mai multe case de sondare şi lista diferă de la caz la caz". 
Anterior, jurnalistul Mihai Gâdea, al cărui nume a fost vehiculat pentru prezidenţiabilul PSD, a spus că informaţiile 
sunt o manipulare şi nu a avut niciun fel de negocieri. 
EUGEN TEODOROVICI ANUNŢĂ CĂ VA AVEA TREI PROPUNERI DE MODIFICARE A STATUTULUI PSD 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a anunţat că va avea trei propuneri pentru modificarea statutului PSD, 
care urmează să fie schimbat la Congresul extraordinar odată cu alegerea noii conduceri a partidului, pe 29 iunie. 
„Spun de ani de zile PSD trebuie să fie acel partid care a înţeles foarte clar ce doreşte opinia publică. Trebuie să 
venim şi cu o dovadă clară. Cum este cea cu statutul. Eu o să am trei propuneri de modificare a statului, modificări 
de fond”, a declarat Eugen Teodorovici, marţi seară, la Antena 3. 
Social-democratul a vorbit şi despre Paul Stănescu, care a demisionat recent din funcţia de preşedinte interimar al 
PSD. 
„O remarcă vizavi de Paul Stănescu. Eu pot să vă spun foarte clar, eu în ultima prioadă m-am implicat în interiorul 
partidului. Dânsul este un om de partid. Şi azi am vorbit cu domnia sa, nu e vorba de niciun fel de rupere internă. 
Că sunt discuţii e foarte bine”, a afirmat Teodorovici. 
Anterior, Eugen Teodorovici declara, marţi, la Guvern, întrebat dacă vizează un candidatură pentru funcţia de 
preşedinte al PSD, că „ia în calcul absolut orice”. 
Social-democraţii vor avea un Congres extraordinar pentru alegerea conducerii partidului şi pentru schimbarea 
statutului în sensul revenirii la alegerea preşedintelui PSD prin delegaţi. 
De asemenea, premierul Viorica Dăncilă a anunţat că va candida la şefia PSD. 
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Paul Stănescu a demisionat în ultimul CEx al PSD din funcţia de preşedinte executiv interimar, invocând motive 
personale. Stănescu a fost unul dintre cei social-democraţi, alături de Gabriela Firea şi Marcel Ciolacu care au 
votat împotriva organizării Congresului in 29 iunie. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Guvernul promite că primarii vor primi la rectificare banii pierduți din cauza scăderii cotelor defalcate din TVA 
/ Firea: Este trist să nu ai bani. Promisiunea premierului este fermă 
Guvernul promite că primarii vor primi la rectificarea bugetară din luna iulie banii pierduți din cauza scăderii 
cotelor defalcate din TVA. Anunțul a fost făcut de ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici, după întâlnirea de 
lucru de marți cu premierul Viorica Dăncilă, primarul Capitalei, Gabriela Firea şi primarii de sectoare.  
Și primarul general, Gabriela Firea, a declarat la finalul întâlnirii că Primaria Capitalei va primi banii necesari 
pentru a-si desfasura activitatea la rectificarea bugetara din luna iulie.  
"Este trist să nu ai bani. Așteptăm rectificarea bugetară din iulie, vom primi sumele restante. Ce am discutat azi nu 
e păcăleală, promisiunea premierului este fermă", a precizat Firea, reamintind că Primăria Capitalei are un deficit 
de 1 miliard de lei din această cauză. 
”Sumele de care am fost vitregiți în primele 3 luni ale anului le vom primi la rectificarea bugetară”, a declarat și 
primarul Sectorului 3, Robert Negoiță. Acesta a declarat că sunt discuții ca să nu fie trecută doar în Legea 
bugetului valoarea cotelor defalcate, deci să se aprobe în fiecare an, ci să fie trecute în Codul fiscal și Codul 
administrativ. Astfel, primarii nu vor mai fi la mâna Guvernului.  
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat vineri că instituţia pe care o conduce se află în "faliment 
nedeclarat", alături de primăriile de sector, fiindu-i necesar "urgent" un miliard de lei pentru a-şi asigura 
activitatea. 
"Eu sunt mult mai preocupată în acest timp de faptul că atât Primăria Capitalei, cât şi primăriile de sector, cât şi 
multe municipii şi oraşe din ţară au un buget mult mai mic decât cel care ni s-a promis şi s-a prognozat, când a 
fost unul pe hârtie. Îmi pare rău că ai mei colegi primari m-au lăsat singură anul trecut să mă bat cu ştiţi dvs cine, 
pentru că probabil unii s-au bucurat că s-au tăiat bani de la Primăria Capitalei, dar acum toţi suntem în faliment 
nedeclarat. Sper ca măcar de această dată să fim uniţi. Ceea ce se realizează cu banii de la primărie este doar în 
beneficiul cetăţenilor", a declarat Firea înaintea şedinţei CExN al PSD. 
Administratorul public al Bucureștiului, Sorin Chiriță, a transmis pe 5 iunie direcțiilor din Primăria Capitalei, 
instituțiilor din subordine și companiilor municipale o scrisoare care atestă situația financiară dezastruoasă de la 
Primăria Capitalei din cauza scăderii cotelor defalcate din TVA ce ajung la administrația locală. Mai exact, în 
primele 5 luni ale anului, veniturile au scăzut cu 15 %, iar în acest ritm, până la finalul anului se estimează o 
scădere de până la 35%. Sorin Chiriță cere instituțiilor din subordinea Primăriei Capitalei să diminueze cheltuielile 
și să facă investiții noi doar dacă sunt strict necesare. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 CE si FMI ne trag de urechi, Guvernul vede totul roz. Analist economic: In 2020 o sa fie mult mai rau decat in 
2019 
Comisia Europeana si Fondul Monetar International continua sa traga semnale de alarma si sa avertizeze 
Guvernul ca Romania se confrunta cu grave dezechilibre macroeconomice si ca masurile fiscale pot duce la saracie 
si exod. 
CE a cerut recent autoritatilor de la Bucuresti sa ia masuri urgente pentru a repara ce se mai poate, iar FMI a 
atentionatca, daca politicile nu-si vor putea schimba directia, tara se poate confrunta inclusiv cu o scadere a 
veniturilor, care va afecta in special saracii. 
Ce fac insa guvernantii? Se lauda ca situatia economica din Romania este roz. Dupa vizita delegatiei FMI in 
Romania, Ministerul de Finante a luat din comunicatul transmis de acestia doar partile bune, ce e drept putine, 
afirmand ca Fondul "a evidentiat imbunatatirea starii economiei, rata scazuta a somajului si imbunatatirea 
sectorului financiar". 
In comunicatul transmis de ministrul Eugen Teodorovici nu se vorbeste insa absolut deloc despre numeroasele 
critici aduse. Si, tinand cont de faptul ca guvernantii nu vad problemele grave cu care se confrunta economia 
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Romaniei, nu putem spera la o redresare a acestora. 
In 2020 o sa fie mult mai rau decat in 2019 
Romania se confrunta in momentul de fata cu o crestere spectaculoasa a deficitului bugetar, cauzata de 
cheltuielile statului facute intr-un mod dezechilibrat, atrage atentia analistul economic Valentin Ionescu. 
"Avem un deficit destul de mare, de 11,4 miliarde de lei, si cresterea aceasta este spectaculoasa, adica este 
destul de abrupta si, de fapt, reflecta o cronicizare a deficitelor bugetare. 
Procesul acesta a inceput de mai multi ani, din 2016-2017, si asistam la o cronicizare a acestor deficite care sunt 
de natura structurala, intrucat cheltuielile statului sunt facute in mod dezechilibrat", a declarat pentru Ziare.com 
Valentin Ionescu, consultant financiar si fost ministru al Privatizarii. 
Cheltuielile statului, explica Valentin Ionescu, se concentreaza in mare parte pe obiective sociale sau de salarizare, 
fiind neglijate alte aspecte. Iar marea problema este ca veniturile fiscale nu se realizeaza pe masura cheltuielilor. 
"Ele se concentreaza pe niste obiective politice, cu precadere pe obiective sociale sau de salarizare, si sunt 
neglijate alte aspecte. Numai ca avem si crestere de cheltuieli la bunuri si servicii. Exista in momentul de fata o 
crestere substantiala de cheltuieli publice pe fundamentul unei politici prociclice, iar veniturile fiscale nu se 
realizeaza pe masura cheltuielilor. 
Obiectivele politice nu au la baza o fundamentare economica si atunci ele nu fac altceva decat sa amplifice niste 
dezechilibre care au aparut in anii anteriori", a afirmat analistul economic. 
El atrage atentia ca anul viitor va fi mult mai rau, pentru ca vor exista alte cresteri de pensii si salarii. 
"In 2020, o sa fie mult mai rau decat in 2019 in privinta aceasta. Pentru ca se preconizeaza iar o majorare a 
cheltuielilor cu pensiile. Si cu salariile, dar intr-o mai mica masura. 
In momentul de fata aceste cheltuieli au ponderea cea mai mare in structura bugetului general consolidat. Iar 
veniturile nu au cum sa creasca pe masura", a subliniat Valentin Ionescu. 
De altfel, FMI a atras atentia, in raportul de saptamana trecuta, ca o crestere rapida a pensiilor ar putea duce la 
un avans semnificativ al cheltuielilor guvernamentale, ceea ce ar reduce bugetele alocate investitiilor publice si 
unor domenii cheie precum sanatate si educatie. 
Acest aspect a fost insa omis de Ministerul de Finante in comunicatul transmis dupa plecarea delegatiei FMI. 
La randul sau, CE a avertizat ca noua lege a pensiilor pune in pericol sustenabilitatea finantelor publice. 
Deficitele bugetare se vor croniciza, iar statul va continua sa se imprumute 
Consultantul financiar mai atentioneaza ca Guvernul aloca resursele financiare dezechilibrat, in zonele care au 
impact politic, in detrimentul altora. 
"Se vede o majorare a cheltuielilor cu bunuri si servicii in zona guvernamentala, ceea ce nu este bine. Cand ai 
deficit de natura structurala si ai niste semnale, vezi unde se produc aceste dezechilibre. Nu este un deficit 
bugetar de natura conjuncturala, pentru ca economia este pe crestere, prin urmare, ar avea Guvernul de unde sa 
se alimenteze cu bani, dar cheltuieste prost. 
Pentru ca alocarea resurselor financiare se face dezechilibrat, pe doua-trei puncte care au impact politic, in 
detrimentul altora. De pilda, la infrastructura, la investitia de capital, cheltuielile sunt foarte mici. Si de regula un 
stat aloca bani si catre acele segmente care ii aduc niste venituri. 
Adica faci o cheltuiala cu functie de venit. Toate cheltuielile care se fac trebuie facute in asa fel incat sa genereze 
in viitor un profit", explica Valentin Ionescu. 
Si, subliniaza el, din cauza ca statul nu aloca in mod eficient resursele financiare pe care le are la dispozitie, 
deficitele bugetare se vor croniciza, drept pentru care statul va continua sa se imprumute. 
"Si se vede ca cheltuiala cu dobanzile a crescut anul acesta. Or, FMI a atras atentia asupra acestui lucru. FMI a 
spus ca nu avem probleme doar in politica fiscala, ci si in ceea ce priveste deficitul de cont curent si care reflecta 
faptul ca Guvernul are o politica proasta, intrucat a stimulat excesiv cererea agregata si au crescut importurile. 
Deci ceea ce spune FMI este ca am stimulat cererea foarte mult, iar economia locala nu produce la o capacitate in 
asa fel incat sa se gaseasca punctul de echilibru, sa acopere cererea interna. Si atunci cererea interna este 
acoperita din exterior. Deci noi practic finantam companii straine care importa in Romania", precizeaza Valentin 
Ionescu. 
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Cresterea salariilor e inselatoare 
Totodata, cresterea continua a salariilor bugetarilor, de care s-au bucurat foarte multi romani si cu care Guvernul 
se tot lauda neincetat, este inselatoare, atrage atentia Valentin Ionescu. Si asta din cauza ca mare parte din castig 
se pierde in inflatie 
"Ceea ce acum apare un avantaj, sau ceea ce a parut in 2018 ca fiind un avantaj, se va transforma intr-un 
dezavantaj. Cresterea de venit a fost o perioada, toata lumea s-a bucurat de ea, dar ea este inselatoare cat timp 
este abrupta. S-a inregistrat un salt foarte mare, dar acest venit se pierde in inflatie. 
Acesta este primul efect pe care il resemite populatia: inflatia, care este tot o forma de taxare. Daca tu primesti 
100 de lei sau 200 sau 300 de lei la salariu, dar iti cresc toate tarifele si se scumpesc toate marfurile, la un moment 
dat te trezesti ca aceasta crestere este mult mai mica", a subliniat consultantul financiar. 
Mai mult, cresterea veniturilor nici macar nu a imbunatatit situatia de pe piata muncii, multi romani preferand in 
continuare sa plece in alte tari pentru a munci. 
"Pe de alta parte, eu observ ca aceasta crestere de venit nu a dus la o imbunatatire a situatiei in piata 
muncii. Pentru ca hemoragia continua, in fiecare an avem o pierdere de forta de munca, in favoarea altor state, 
adica lumea pleaca din tara chiar cu aceasta crestere de venit. 
In plus, ceilalti nu se simt stimulati sa lucreze mai bine si sa fie calificati. 
Cresterea de venit nu duce neaparat la o stimulare a oamenilor de a munci mai bine. Trebuie sa existe si alte cai 
pentru a rezolva problemele din piata muncii unde situatia este critica. De cativa ani este critica, iar acum s-a 
accenutuat. Cei de la FMI nu s-au ocupat de acest lucru, cei de la CE da. 
Statul roman nu are o politica adecvata cu privire la piata fortei de munca. S-a mers pe salarizare si atat. Si nu este 
suficient", a conchis analistul economic Valentin Ionescu. 
Comisia Europeana a atras atentia, intr-o analiza a situatiei din Romania, ca forta de munca este in scadere, iar 
lipsa de personal calificat persista. 
"Politicile active in domeniul pietei fortei de munca ofera un raspuns limitat la nevoile pietei fortei de munca, 
masurile fiind axate in principal pe oferirea de stimulente financiare, mai degraba decat pe abordari 
personalizate, globale. 
Intarzierea reformei planificate a serviciului public de ocupare a fortei de munca ramane un obstacol important in 
calea modernizarii serviciilor furnizate angajatorilor si somerilor. 
Competentele nu evolueaza in concordanta cu nevoile sectoarelor economice in crestere, 81% dintre angajatori 
confruntandu-se cu dificultati in ocuparea locurilor de munca vacante", se mai arata in raportul CE. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Creşterea preţurilor s-a temperat în mai la 0,46%; rata anuală a inflaţiei a rămas la 4,1% 
Preţurile de consum au crescut cu 0,46% în mai 2019, comparativ cu luna anterioară, şi cu 3,22% faţă de 
sfârşitul anului trecut (decembrie 2018), în timp ce rata anuală a inflaţiei s-a menţinut la 4,1%, pe fondul 
scumpirii alimentelor cu 5,24%, a mărfurilor nealimentare cu 3,27% şi a serviciilor cu 4,3%, potrivit datelor 
Institutului Naţional de Statistică date luni publicităţii. 
În aprilie, preţurile de consum au urcat cu 0,61% faţă de martie, iar rata anuală a inflaţiei a fost de 4,1%. 
"Preţurile de consum în luna mai 2019 comparativ cu luna mai 2018 au crescut cu 4,1%. Rata anuală calculată pe 
baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 4,4%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 
12 luni (iunie 2018 - mai 2019) faţă de precedentele 12 luni (iunie 2017 - mai 2018), calculată pe baza IPC, este 
4,2%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 4,1%", se arată în comunicatul INS. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat, la jumătatea lunii mai, la 4,2% prognoza de inflaţie pentru finalul 
acestui an şi estimează o inflaţie de 3,3% pentru 2020. 
BNR estima, în februarie 2019, o inflaţie de 3% pentru finalul acestui an, respectiv de 3,1% pentru 2020. 
La rândul ei, Comisia Europeană a prognozat că rata inflaţiei în România ar urma să se situeze la 3,6% în 2019 şi la 
3% în 2020, potrivit previziunilor economice de primăvară publicate pe 7 mai.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Eugen Teodorovici promite alți bani, chiar de miercuri: 'Alocăm o sumă suplimentară din fondul de rezervă' 
Executivul ar putea aproba miercuri, în şedinţa de Guvern, o Hotărâre pentru alocarea unei sume suplimentare 
din fondul de rezervă pentru taxa auto, a anunţat marţi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, fără a preciza 
însă despre ce sumă este vorba. 
Întrebat dacă s-a încheiat procesul de returnare a taxei auto, Teodorovici a explicat că acesta este în curs, iar 
suma alocată în urmă cu două săptămâni s-a cheltuit în întregime, informează agerpres.ro. 
"Este în curs, aşa cum am promis, în funcţie de banii pe care i-am avut şi alocat şi colegii din ANAF au lucrat în 
acest sens. Este şi acesta un motiv pentru care domnul Mişa (Ionuţ Mişa n.r) nu mai este azi la această direcţie din 
Finanţe (Direcţia Mari Contribuabili n.r) (...). Vreau să le mulţumesc colegilor din teritoriu care au prelucrat practic 
ce trebuia să prelucreze Direcţia Mari Contribuabili, adică zeci de mii de decizii de impunere. Şi pentru care ne-am 
asigurat o sumă acum două săptămâni şi care s-a cheltuit în întregime. Mâine în şedinţa de Guvern este posibil să 
avem o altă Hotărâre de Guvern pentru alocarea unei sume suplimentare din fondul de rezerva pentru taxa auto. 
Vedem mâine exact ce sumă", a explicat Teodorovici, la finalul întâlnirii de la Palatul Victoria cu primarul Capitalei 
şi primarii de sectoare. 
El a precizat că Ionuţ Mişa a fost schimbat din funcţie "pe criterii profesionale". 
Pe 5 iunie, ANAF anunţa că un număr de 420.000 de contribuabili au primit, în perioada 3 - 5 iunie 2019, suma 
totală de 700 de milioane de lei reprezentând taxe auto achitată în intervalul 1 ianuarie 2007 - 31 ianuarie 2017. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a anunţat joi, 30 mai, că la începutul acestei săptămâni cele 700 
de milioane de lei care au fost transferate la Fondul de mediu pentru restituirea taxei auto trebuie să se 
regăsească în conturile românilor. 
"Astăzi (30 mai - n. r.), în Guvern, am avut o propunere de act normativ pentru aprobarea bugetului Fondului de 
mediu, o rectificare a bugetului Fondului de mediu, pentru a putea transmite cât mai curând, în următoarele zile, 
către populaţie, suma de 700 de milioane de lei, sumă care a fost săptămâna trecută suplimentată din Fondul de 
rezervă la dispoziţia Guvernului pentru Fondul de mediu. Acum este această procedură tehnică de rectificare a 
bugetului Fondului de mediu pentru ca această sumă să poată fi trimisă către oamenii care au de recuperat 
această taxă. (...) Undeva luni - marţi şi cele 700 de milioane de lei trebuie să se regăsească în conturile 
românilor", a spus Teodorovici, într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 OUG pe Codul Administrativ primește aviz negativ. Proiectul prevede pensii speciale pentru primari 
Consiliul Economic Social critică modificările aduse Codului Administrativ. Aceasta, după ce parlamentarii au votat 
amendamente care permit primarilor să îşi impună proiecte de patrimoniu, doar cu o majoritate simplă, nu cu 
două treimi din voturi. 
CES a dat însă aviz negativ pentru modificări, aviz ce are caracter consultativ, dar era obligatoriu pentru ca 
ordonanța de urgență să treacă în ședința de Guvern. 
Cea mai controversată prevedere a Codului Administrativ prevede pensii speciale pentru primari și viceprimari. 
Premierul a avut mai multe discuții cu edili din teritoriu, iar aceștia au reclamat că nu au pensii speciale și că 
doresc să le aibă. 
Pensia specială se calculează, conform proiectului, în funcție de numărul de mandate și un anumit procent din 
salariu. 
Proiectul va fi discutat, cel mai probabil, mâine, în ședința de Guvern. 
Premierul Viorica Dăncilă spunea în urmă cu două săptămâni că vrea să adopte cât mai repede Codul 
Administrativ. Proiectul era atunci în curs de avizare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 TAXA AUTO | Guvernul ar putea adopta astăzi un proiect de hotărâre pentru restituirea taxei 
Guvernul ar putea adopta, în şedinţa de miercuri, un proiect de hotărâre pentru alimentarea Fondului de mediu 
privind restituirea taxei auto. Pe ordinea de zi a reuniunii Executivului apar şi proiecte de hotărâre de aprobare a 
indicatorilor tehnico-economici pentru mai multe obiective de investiţii. 
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Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a anunţat că Guvernul va aloca în această săptămână o nouă sumă pentru 
restituirea taxei auto. 
ANAF a restituit în perioada 3 - 5 iunie 2019, la nivel naţional, suma de 700 milioane de lei către 420.000 de 
contribuabili, sumă ce reprezintă taxe auto achitate de către aceştia în perioada 1 ianuarie 2007 - 31 ianuarie 
2017. 
La finele lunii mai, ministrul Finanţelor anunţa trasferul a 700 de milioane de lei din fondul de rezervă al 
Guvernului în cel de mediu pentru ca cei care au depus cereri de restituire a taxei auto, prin hotărâre de Guvern. 
Ministrul anunţa iniţial că banii vor fi retituiţi în totalitate până la sfârşitul lunii mai. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri a Cabinetului Dăncilă figurează mai multe proiecte privind aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici a mai multor obiective de investiţii: 
„Proiect de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Modernizarea 
liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti - Faza I: Racord c.f. la 
Terminalul T1, Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti", lucrare de utilitate publică de interes naţional. 
Proiect de hotărâre privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul suplimentar, care fac parte din coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes 
naţional ''Fluidizare trafic pe DN 1 km 8+100-km 17+100 şi Centura rutieră în zona de nord a municipiului 
Bucureşti-Obiect 7-Completarea Centurii rutiere a municipiului Bucureşti prin construcţia sectorului cuprins între 
DN 7 şi DN 1 A''. 
Proiect de Hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii ''Legătură 
Centură Oradea (Giraţie Calea Sântandrei)-Autostrada A3 (Biharia)'', judeţul Bihor. 
Proiect de hotărâre privind reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii ''Modernizarea 
centurii rutiere a municipiului Bucureşti între A1-DN.7 şi DN2-A2”. 
Executivul va mai o ordonanţă de urgenţă privind stabilirea unor măsuri în vederea implementării activităţilor de 
evaluare necesare pentru aprobarea substanţelor active ale produselor biocide şi pentru autorizarea produselor 
biocide. 
Totodată, pe ordinea de zi sunt înscrise şi mai multe memorandumuri: 
„1. Memorandum cu tema: Problematica regimului TVA aplicabil operaţiunilor de leasing financiar, în contextul 
prevederilor Directivei 2006/112/CE privind sistemul comun al TVA (Directiva TVA), astfel cum acestea au fost 
interpretate de Curtea de Justiţie a Uniunii Europene (CJUE) în cauza C - 164/15 Mercedes-Benz 
2. Memorandum cu tema: Încadrarea măsurii "Schemă de ajutor de stat privind promovarea infrastructurii de 
reîncărcare pentru vehicule electrice şi electrice hibrid plug-in", sub formă de fonduri nerambursabile din 
veniturile Fondului pentru mediu, în politicile economico-bugetare şi financiare ale statului român, în limita 
fondurilor prevăzute cu această destinaţie prin bugetul anual al Fondului pentru mediu, aprobat conform legii 
3. Memorandum cu tema: Semnarea de către România a Acordului privind protecţia investiţiilor între Uniunea 
Europeană şi statele membre ale acesteia, pe de o parte, şi Republica Socialistă Vietnam, pe de altă parte (în 
continuare "API UE-Vietnam”) 
4. MEMORANDUM cu tema: Dizolvarea Companiei Naţionale de Radiocomunicaţii Navale "Radionav" - S.A. 
Constanţa”, potrivit ordinii de zi publicate pe site-ul Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatorii au respins moţiunea simplă prin care opoziţia cerea demisia lui Teodor Meleşcanu 
Senatul a repins, în plenul de marţi, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie au cerut demisia lui Teodor 
Meleşcanu din funcţia de ministru de Externe, din cauza problemelor votului în Diaspora la alegerile 
europarlamentare. 
Senatorii au respins moţiunea simplă cu 37 de voturi „pentru” adoptarea moţiunii şi 69 de voturi „împotrivă”. 
Votul a fost secret, electronic. 
Anterior votului, UDMR a anunţat că sprijină moţiunea simplă. 
„Încă din 2016, USR s-a opus numirii domnului Meleşcanu în fotoliul de ministru al afacerilor externe. Aveam 
motive temeinice să ne îndoim încă de pe atunci de modul în care dumnealui va fi ştiut să ghideze ministerul într-
o perioadă atât de bogată în evenimente şi importantă pentru România şi pentru Uniunea Europeană. (...) Este 
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evident că aţi dorit limitarea numărului de persoane care să poată vota pe 26 mai în secţiile din străinătate. Aţi 
încălcat un drept constituţional fundamental al cetăţenilor acestui stat. În numele democraţiei republicii noastre, 
vă cerem să vă daţi demisia pentru restricţionarea dreptului de vot al cetăţenilor”, arată textul moţiunii simple, 
semnată de PNL şi USR, la adresa ministrului de Externe. 
USR şi PNL au susţinut că ministrul a decis să ignore nevoia de mobilizare a resursei umane în secţiile de votare, în 
urma experienţei alegerilor din 2014 şi 2016. 
Senatorii au mai reclamat în textul moţiunii şi numărul insuficient de buletine de vot la unele secţii din afară şi 
lipsa urnelor de vot suplimentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul a aprobat înfiinţarea comisiei de modificare a legislaţiei privind votul din diaspora 
Birourile Permanente ale Parlamentului au aprobat, marţi, înfiinţarea unei comisii speciale pentru modificarea 
legislaţiei privind votul din Diaspora, a anunţat Călin Popescu Tăriceanu. Comisia are termen ca până la finalul 
lunii iunie să vină cu o propunere de modificare a legii. 
„S-a discutat propunerea pe care am făcut-o pentru constituirea unei comisii speciale în vederea analizării 
diferitelor variante de modificare a legislaţiei privind votul în străinătate, având în vedere dificultăţile, problemele 
care au apărut la votul din 26 mai. Trebuie să găsim o soluţie flexibilă, eficace, nebirocratică pentru a uşura votul 
românilor din străinătate. Birourile Permanente de astăzi (marţi -n.r.) au aprobat această propunere pe care am 
înaintat-o. Urmează ca grupurile parlamentare să îşi desemneze reprezentanţi în comisie şi am convenit ca până 
la finalul acestei sesiuni, analizând propuneri, comisia să ne facă o propunere care să poată fi supusă aprobării 
Parlamentului. Este o prioritate susţinută de celelalte grupuri parlamentare”, a anunţat Călin Popescu Tăriceanu, 
la finalul şedinţei Birourilor Permanente. 
Călin Popescu Tăriceanu a anunţat, de asemenea, că cele două comisii juridice ale Parlamentului urmează să 
analizeze care sunt modificările legislative necesare pentru transpunerea rezultatului referendumului pe justiţie 
din 26 mai. 
„Astăzi (marţi-n.r) la Biroul Senatului şi cred că şi la Cameră, comisiile juridice vor primi însărcinarea să analizeze 
care sunt modificarile legislative sau constituţionale necesare pentru transpunerea rezultatului referendumului. 
Mi se pare un punct important. Trebuie acţionat cât se poate de repede”, a conchis Tăriceanu. 
Liderul ALDE a declarat săptămâna trecută că va propune vot anticipat pentru alegerile electorale. Astfel, secţiile 
de vot vor fi deschise timp de o săptămână în diaspora pentru ca toţi românii să îşi exercite dreptul la vot. 
În acest context, Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a anunţat că va chema toţi ambasadorii la discuţii 
pentru a analiza desfăşurarea alegerilor din 26 mai şi le va prezenta acestora propunerea votului anticipat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rezultatele referendumului pe justiţie, în dezbatere la Curtea Constituţională 
Curtea Constituţională a României (CCR) discută, miercuri, începând cu ora 10.00, rezultatele referendumului pe 
justiţie convocat de către preşedintele Klaus Iohannis, care a avut loc pe 26 mai, în aceeaşi zi cu alegerile 
europarlamentare. 
Conform Constituţiei, CCR „veghează la respectarea procedurii pentru organizarea şi desfăşurarea referendumului 
şi confirmă rezultatele acestuia”. 
De asemenea, potrivit Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, plenul instituţie 
decide cu o majoritate de două treimi asupra valabilităţii referendumului. 
Totodată, „hotărârea Curţii Constituţionale stabileşte dacă a fost respectată procedura pentru organizarea şi 
desfăşurarea referendumului şi confirmă rezultatele acestuia”, conform legii menţionate. 
Înainte de a fi publicată în Monitorul Oficial, hotărârea Curţii Constituţionale este prezentată Camerei Deputaţilor 
şi Senatului, întrunite în şedinţă comună. 
Legea mai prevede că, pentru a verifica respectarea procedurii în organizarea şi desfăşurare referendumului şi 
pentru a confirma rezultatele acestuia, CCR poate cere informaţii de la autorităţile publice. 
„Biroul Electoral Central este obligat să prezinte, la solicitarea Curţii Constituţionale, informări asupra fazelor şi 
operaţiunilor de desfăşurare a referendumului”, mai arată actul normativ. 
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Legea 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului prevede că: „Referendumul este valabil dacă la 
acesta participă cel puţin 30% din numărul persoanelor înscrise în listele electorale permanente. Rezultatul 
referendumului este validat dacă opţiunile valabil exprimate reprezintă cel puţin 25% din cei înscrişi pe listele 
electorale permanente”. 
Potrivit datelor finale centralizate de BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.922.591 de participanţi, 
6.459.383 de răspunsuri au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie. De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, 
pedepselor şi al organizării judiciare, 6.477.865 de răspunsuri au fost favorabile. 
La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la 
întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de 
acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, pedepselor 
şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la Curtea Constituţională?”. 
Preşedintele Klaus Iohannis a avut, săptămâna trecută, consultări cu toate partidele reprezentante în Parlament, 
în legătură cu transpunerea în Constituţie şi legislaţie a rezultatelor referendumului. Ulterior, şeful statului a 
afirmat că a observat că majoritatea formaţiunilor politice sunt de acord cu demersul de transpunere a 
referendumului. El a adăugat că propune partidelor parlamentare semnarea unui acord naţional pentru 
consolidarea parcursului european al României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM reia discuţiile în cazul acţiunilor disciplinare exercitate de Inspecţia Judiciară împotriva Laurei Codruţa 
Kovesi 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a CSM are pe ordinea de zi, miercuri, cele două acţiuni disciplinare 
ale Inspecţiei Judiciare care o vizează pe Laura Codruţa Kovesi, într-una dintre ele fiind cercetat şi fostul adjunct al 
şefului DNA, Marius Iacob. 
Pronunţarea Secţiei pentru procurori în materie disciplinară în cele două acţiuni care o vizează pe Laura Codruţa 
Kovesi a fost până amânată până acum de mai multe ori. 
Astfel, în primul dintre dosare, inspectorii IJ îi impută lui Kovesi ”nerespectarea secretului deliberării sau a 
confidenţialităţii lucrărilor care au acest caracter, precum şi a altor informaţii de aceeaşi natură de care a luat 
cunoştinţă în exercitarea funcţiei, cu excepţia celor de interes public, în condiţiile legii, dacă fapta nu constituie 
infracţiune” iar în dosarul în care apare alături de Marius Iacob, pentru încălcarea mai multor articole privind 
răspunderea disciplinară a procurorilor. 
În acest ultim dosar în care apare alături de fostul adjunct, lui Kovesi i se impută manifestări ”care aduc atingere 
onoarei sau probităţii profesionale ori prestigiului justiţiei, săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării 
atribuţiilor de serviciu”, precum şi atitudini ”nedemne în timpul exercitării atribuţiilor de serviciu faţă de colegi, 
celălalt personal al instanţei sau al parchetului în care funcţionează, inspectori judiciari, avocaţi, experţi, martori, 
justiţiabili ori reprezentanţii altor instituţii” şi ”nerespectarea în mod nejustificat a dispoziţiilor ori deciziilor cu 
caracter administrativ dispuse în conformitate cu legea de conducătorul instanţei sau al parchetului ori a altor 
obligaţii cu caracter administrativ prevăzute de lege sau regulamente”. 
La rândul său, procurorului Marius Iacob i se impută de către inspectorii IJ ”nerespectarea îndatoririi de a se 
abţine atunci când judecătorul sau procurorul ştie că există una din cauzele prevăzute de lege pentru abţinerea 
sa, precum şi formularea de cereri repetate şi nejustificate de abţinere în aceeaşi cauză, care are ca efect 
tergiversarea judecăţii”. 
Inspecţia Judiciară a demarat în 12 ianuarie 2018 o acţiune disciplinară în cazul Laurei Coduţa Kovesi. Una dintre 
abaterile disciplinare ale procurorului şef al DNA, constatată de inspectori, se referă la înregistrările apărute în 
spaţiul public, din timpul unei şedinţe de lucru, pe data de 18 iunie 2017. "Procurorul şef al DNA s-a exprimat în 
sensul combaterii efectelor negative în planul imaginii si credibilităţii instituţiei, generate de Decizia CCR 68/2017, 
prin instrumentarea urgentă a unor dosare „cu miniştri”, de impact mediatic, şi-a exprimat dezacordul cu privire 
la caracterul legal, definitiv şi general obligatoriu al Deciziei CCR 68/2017 şi a folosit exprimări inadecvate la 
adresa Curţii Constituţionale şi a unui judecător al Curţii Constituţionale, inducând ideea în cadrul opiniei publice 
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că unul din criteriile în funcţie de care se prioritizează soluţionarea dosarelor este impactul mediatic al acestora şi 
calitatea oficială a persoanelor cercetate", spuneau inspectorii, într-un comunicat de presă, în ianuarie 2018. 
Kovesi ar fi folosit "faţă de colegii procurori un ton superior şi agresiv, inadmisibil în raport cu standardele 
minimale de etică şi deontologie ale unui magistrat, de natură a genera în rândul opiniei publice un sentiment de 
indignare şi a unui dubiu legitim cu privire la respectarea principiilor supremaţiei Constituţiei şi a legilor, precum şi 
a imparţialităţii procurorilor". 
O altă încălcare a legii se referă la un e-mail trimis de procurorul şef, în care, spun inspectorii, "a adoptat o 
atitudine nedemnă, folosind la adresa procurorilor cuvinte si expresii cu un conţinut vădit denigrator, insultător şi 
ameninţător, respectiv „laşi”, „bârfitori”, „infractori”, făcând cunoscut acestora faptul că „există deja un cerc de 
suspecţi” ,cu referire la un dosar penal, încălcând astfel obligaţia de rezervă şi normele de conduită ataşate 
profesiei de magistrat". 
De asemenea, Inspecţia Judiciară susţinea că Laura Codruţa Kovesi ar fi încălcat Regulamentul de ordine interioară 
al DNA, "care se referă la atribuţiile procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi prevede că acesta : 
„urmăreşte repartizarea cauzelor sau, după caz, repartizează cauze în raport cu criterii obiective precum 
specializarea şi pregătirea procurorului, volumul de activitate, complexitatea şi operativitatea soluţionării 
cauzelor, conflictele de interese sau incompatibilităţile în exercitarea funcţiei”, prin desemnarea în calitate de 
procuror de caz a unui magistrat care se afla într-o vădită stare de incompatibilitate". 
În cadrul acestei acţiuni este vizat şi procurorul Marius Iacob, acuzat că ar fi săvârşit abaterea disciplinară 
prevăzută de articolul care reglementează „nerespectarea îndatoririi de a se abţine atunci când judecătorul sau 
procurorul ştie că există una din cauzele prevăzute de lege pentru abţinerea sa "constând în aceea că a efectuat 
acte de urmărire penală fără a formula declaraţie de abţinere, deşi se afla, în mod vădit, în situaţia de 
incompatibilitate prevăzută de art. 64 alin.1 lit. f, cu referire la art. 65 alin.1 şi art. 66 Cod procedură penală". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protest spontan la Spitalul TBC Iaşi - Medicii si asistenții sunt nemulțumiți de scăderea veniturilor 
Aproximativ 20 de medici şi asistenţi din cadrul Dispensarului Spitalului TBC Iaşi au protestat, marți, timp de o 
jumătate de oră, nemulţumiţi de scăderea veniturilor, de lipsa tichetelor de vacanţă şi de faptul că au pierdut 
sporul pentru grupa a doua de muncă, potrivit Mediafax. 
Medicii şi asistenţii care lucrează la dispensarul TBC din Iaşi au protestat, marți, nemulţumiţi că veniturile lor 
variază de la o lună la alta. Aceştia susţin că salariile au rămas la fel, dar că, fără să fie anunţaţi, sporul de 
periculozitate a fost diminuat de la o lună la alta. 
Potrivit protestatarilor, au fost luni când salariile primite au scăzut cu circa 200 de lei. Mai mult decât atât, medicii 
şi asistenţii care lucrează anual cu aproximativ 3.800 de pacienţi pe care îi diagnostichează cu TBC spun că ar 
trebui să primească sporul maxim de periculozitate, de 85 la sută. 
„Legea spune cã dacă se umblă la o categorie din salariu trebuie să fiu anunţată. Nu am fost anunţată. Doar văd 
puţin, dar sigur, de câteva luni. Tot de câteva luni, mai bine de un an, ni s-a promis cã se va face evaluarea 
gradului de periculozitate la locul de muncă, lucru care nu s-a întâmplat nici pânã acum. Una e să vezi în fiecare zi 
tuberculoză, una e să ai 50 de paturi de tuberculoză şi alta e să ai trei paturi şi un caz maxim, să internezi 
tuberculoză", a explicat Mihaela Archip, medic la Dispensarul TBC. 
Angajaţii Spitalului de Pneumoftiziologie susţin că anul trecut au fost singurii din sistemul sanitar care nu au primit 
voucherele de vacanţă. 
„Voucherele de vacanţă sunt considerate drept salarial. Practic, ar trebui sã fie o prioritate pentru manager 
acordarea voucherelor de vacanţă. În principiu, cred cã pierderile se ridicã la 2.000, cam peste 2.500 lei. Noi 
militãm şi pentru acest spor de risc pentru grad înalt de îmbolnãvire care se acordã diferenţiat pe dispensarele 
TBC din ţară, ceea ce nu este corect. Riscul este foarte mare. Incidenţa tuberculozei în România este cea mai mare 
din Europa, de 58 la 100.000 de locuitori. E un risc foarte mare. Noi suntem prima linie pe care o avem în cadrul 
reţelei sanitare privind infecţia tuberculoasã şi celelalte infecţii. Practic, patologia infecţioasã este pe primul plan 
în dispensarul TBC, iar riscul de infectare este între 5 şi 8 la sută faţă de celelalte categorii de personal", a declarat 
Corina Horodniceanu, medic primar la dispensarul TBC din Iaşi. 
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Deşi este subordonat Spitalului de Pneumoftiziolofgie, dispensarul are buget separat, prin programul naţional de 
TBC. Chiar şi aşa, banii sunt viraţi tot prin intermediul ordonatorului de credite, respectiv Consiliul Judeţean Iaşi. 
Managerul spitalului susţine că nu au fost modificate sporurile, ci că diferenţele salariale sunt cauzate de zilele 
libere sau cele de concediu de odihnă. 
„Nu este adevărat. Nu există venit micşorat de la o lună la alta. Este în funcţie de ceea ce a muncit fiecare. Dacă 
există o diferenţă salarială este cauzată, posibil, concediilor de odihnă luate, pentru cã în concediul de odihnă nu 
se plăteşte acel spor în ziua respectivă. Asta poate să reprezinte o diferenţă salarială (...) În ceea ce priveşte 
sporurile, se dau conform buletinului de determinare care este la nivelul întregului spital, dispensarul TBC 
neavând răspundere juridică", a declarat Cristina Grigorescu, managerul Spitalului de Pneoumoftiziologie din Iaşi. 
Potrivit acesteia, a fost făcută o derogare şi s-a reușit ca la întreg spitalul să fie acordat sporul de 65%. 
„Este cel mai mare din ţară în contextul în care buletinul de determinare este identic pe toate secţiile, inclusiv pe 
dispensar. Dacã există dispensare locale care au 1-2 medici şi la care şi-au permis autorităţile locale să le plãteascã 
85% sporul maxim, asta este cu totul altceva, dar aici este vorba de 52 de persoane”, a mai spus Cristina 
Grigorescu. 
Medicii dispensarului TBC din cadrul Spitalului de Pneumoftiziologie au declarat că iau în calcul să solicită 
drepturile lor în instanţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Casa de Sanatate a ajuns sa plateasca salariile din spitale, din cauza cresterilor fara acoperire decise de 
Guvern 
Casa Nationala de Asigurari de Sanatate a anuntat marti, printr-un comunicat, ca va plati din fondurile proprii 
cresterile salariale pentru personalul auxiliar din spitale stabilite de Ministerul Sanatatii anul acesta. Si asta se 
adauga sumelor platite deja pentru cresterile salariilor medicilor si asistentilor. 
"Finantarea influentelor financiare determinate de cresterile salariale care se acorda in anul 2019 pentru 
personalul auxiliar din unitatile sanitare publice va fi asigurata din bugetul Casei Nationale de Asigurari de 
Sanatate, printr-un mecanism similar celui prin care se finanteaza si influentele financiare determinate de 
cresterile de salarii ale personalului medical din aceleasi spitale, conform unui ordin comun semnat de Ministrul 
Sanatatii, Sorina Pintea, si de presedintele CNAS, Razvan Vulcanescu. 
La inceputul anului s-a efectuat o marire salariala pentru personalul auxiliar, care a fost finantata initial din 
bugetele spitalelor. Insa, avandu-se in vedere impactul asupra bugetelor unitatilor sanitare publice cu paturi si 
asupra serviciilor medicale spitalicesti acordate asiguratilor, Guvernul a decis, la sfarsitul lunii mai, la propunerea 
Ministerului Sanatatii, ca pentru personalul incadrat in unitatile sanitare publice, inclusiv cele care au ca asociat 
unic unitatile administrativ-teritoriale, aflate in relatie contractuala cu casele de asigurari de sanatate, influentele 
financiare determinate de cresterile salariale sa se asigure prin transferuri din bugetul Fondului national unic de 
asigurari sociale de sanatate, de la titlul VI 'Transferuri intre unitati ale administratiei publice' (OUG nr. 35/2019) 
", se arata intr-un comunicat al CNAS remis, marti, Ziare.com. 
Cum a ajuns Casa de Sanatate sa plateasca promisiuni electorale 
Ziare.com scria anul trecut, cand ministrul Sanatatii Sorina Pintea se lauda ca dubleaza sau chiar tripleaza salariile 
medicilor si asistentilor medicali, ca o mare problema va fi ca nu asigura si finantare pentru aceste promisiuni, 
ramanand in sarcina spitalelor sa achite factura. 
Insa problema era ca inca de atunci, dinaintea majorarilor, bugetele spitalelor mergeau in proportie si de 80% pe 
salarii. Un spital trebuie sa acopere din buget si utilitati, si mentenanta si investitii, insa in momentul in caret oti 
banii se duc pe salarii si facturi conditiile care sunt gasite de pacienti nu au cum sa fie mai bune. 
Dincolo de artificiul facut atunci de Guvern, prin care parte din majorarile "istorice" promise au fost anulate 
printr-o taiere masiva a sporurilor, o alta chichita gasita de social-democrati si cei de la ALDE a fost sa aloce bani 
separat de la bugetul de stat prin Fondul National Unic de Asigurari Sociale de Sanatate, bani ce pot fi accesati 
doar de spitalele de stat pentru plata salariilor. 
Astfel, Casa de Sanatate, desi nu acesta este rolul sau, a devenit platitor de promisiuni electorale. 
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"S-a terminat plafonul, reveniti peste o luna" 
"Casa Nationala de Asigurari de Sanatate este institutie publica, autonoma, de interes national, cu personalitate 
juridica, al carei principal obiect de activitate il reprezinta asigurarea functionarii unitare si coordonate a 
sistemului asigurarilor sociale de sanatate din Romania. 
CNAS are misiunea de a realiza un sistem de asigurari sociale de sanatate modern si eficient, pus permanent in 
slujba interesului public si a asiguratului, care are rolul de a imbunatati starea de sanatate a populatiei. 
CNAS functioneaza pe baza Statutului propriu si are urmatoarele obligatii: 

 sa asigure logistica functionarii unitare si coordonate a sistemului asigurarilor sociale de sanatate; 
 sa urmareasca colectarea si folosirea cu eficienta a fondului; 
 sa foloseasca mijloace adecvate de mediatizare pentru reprezentarea, informarea si sustinerea intereselor 

asiguratilor pe care ii reprezinta; 
 sa acopere nevoile de servicii de sanatate ale persoanelor, in limita fondurilor disponibile" 

Asta scrie chiar pe site-ul Casei Nationale de Asigurari de Sanatate. Asta ii e misiunea si logica existentei. In niciun 
caz, plata salariilor. 
Iar romanii care cotizeaza la Sanatate au parte de multe experiente, dar mai putin de cele pe care ar trebui sa le 
asigure Casa. 
Ati vrut sa va faceti analizele de care beneficiati gratuit, ca asigurat, si vi s-a spus sa reveniti luna viitoare ca s-a 
terminat plafonul? CNAS decide acel plafon. Ati avut nevoie de un RMN, o ecografie si ati fost programat peste 2 
sau 3 luni? Tot Casa a decis asta. Ati fost plimbat de medicul de familie sau farmacist pentru ca nu au putut sa 
acceseze sistemul informatic? Casa ar trebui sa-l gestioneze. 
Si medicii sunt printre primii care au avertizat ca majorarile facute iresponsabil, fara studiu de impact real, se vor 
rasfrange tot asupra pacientilor. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Teodorovici: Nu vom renunţa la programul „O familie, o casă”, noua variantă „Prima Casă”, aşa cum a sugerat 
FMI/ Ce condiţii sunt 
Guvernul nu va renunţa la programul „O familie o casă”, noua variantă a „Prima Casă”, aşa cum a sugerat la finele 
săptămânii trecute delegaţia FMI care a evaluat starea economiei româneşti, a declarat marţi ministrul Finanţelor 
Eugen Teodorovici. 
„Cu siguranţă nu”, a răspuns Teodorovici, întrebat despre posibilitatea renunţării treptate la program. 
„A fost o discuţie la BNR pentru schimbarea programului Prima Casă şi o să avem o concluzie finală în curând la 
această nouă formă a planului. „O Familie O Casă” este mult mai bun şi mai atractiv mai ales pentru tinerele 
familii”, a spus ministrul. 
Misiunea FMI a sugerat Guvernului să elimine în mod treptat programul Prima Casă. 
Programul "O familie, o casă", aflat în stadiu de proiect, ar putea înlocui prevederile programului "Prima Casă". 
Potrivit priectului, statul poate să garanteze de 80% din valoarea creditului acordat de stat, faţă de programul 
”Prima casă” prin care statul garantează 50% pentru locuinţe mai noi de cinci ani, respectiv 40% pentru locuinţe 
mai vechi de 5 ani. Limita maximă a creditului poate fi de până la 570.000 de lei, aproximativ 120.000 de euro. 
Avansul este propus a fi între 5 şi 10% din suma solicitată. Locuinţa trebuie să aibă minim două camere şi o 
suprafaţă totală care să nu depăşească 100 de metri pătraţi. Dobânda este fixă, de 5,5% pe an, pe toată durata 
creditului. Faţă de ”Prima casă”, dobânda este formată din marja fixă de maxim 2% plus dobândă variabilă, aşa 
cum este în cazul programului "Prima Casă". 
Ministerul Finanţelor Publice va plăti comisionul aferent gestiunării acestor împrumuturi. Vârsta maximă a 
beneficiarilor Programului ”O familie, o casă” este de 55 ani. De asemenea, programul prevede acordarea de 
subvenţii, astfel. Reducerea cu 2,6% puncte procentuale a ratei dobânzii pentru beneficiarii cu venituri nete 
lunare în anul 2019: mai mici de 6.000 lei individual; de 7.000 lei pentru o familie formată din doi adulţi sau un 
beneficiar care este asistent maternal pentru un copil; de 8.000 lei pentru o familie cu un copil; de 9.000 lei 
pentru o familie cu doi sau mai mulţi copii. 
(Sursa: Antena 3) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Decretul pentru desemnarea Anei Birchall în funcţia de vicepremier interimar, semnat de preşedinte 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat marţi decretul de numire a ministrului Justiţiei Ana Birchall în funcţia de 
vicepremier interimar pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României. 
"Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat marţi, 11 iunie a.c., decretul pentru desemnarea 
doamnei Ana Birchall, ministrul justiţiei, ca viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale 
României, interimar", se arată în comunicatul Administraţiei Prezidenţiale. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, că a transmis la Cotroceni propunerea pentru ca Ana Birchall să ocupe 
în continuare interimar funcţia de vicepremier pe parteriate strategice, precizând că aşteaptă un răspuns de la 
preşedintele Klaus Iohannis. 
Ana Birchall este ministru al Justiţiei începând de luni, după ce a depus jurământul. Anterior, aceasta a fost 
ministru interimar la Justiţie de două ori. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că va face propunerile de vicepremieri plini până la finalul lunii iunie, când e 
aşteptat să demisioneze Viorel Ştefan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicatul din Filarmonica Botoşani s-a afiliat la FAIR-MediaSind! 
Familia celei mai mari organizaţii  din Cultură şi Mass-Media, Federaţia FAIR-MediaSind, s-a mărit cu încă un 
membru: Sindicatul Independent al Artiştilor Instrumentişti din Orchestra Simfonică Botoşani, Filarmonica de Stat 
Botoşani. 
Biroul Executiv Permanent al FAIR-MediaSind a validat, cu unanimitate de voturi, afilierea Sindicatului din 
Filarmonica Botoşani la federaţie, ca membru cu drepturi depline. 
Primii pasi importanti în organizarea vietii muzicale botosãnene au fost facuti dupã cel de-al doilea rãzboi 
mondial. În anul 1945 ia fiintã o Asociatie artistico-culturalã, în cadrul cãreia se încheagã si o orchestrã semi-
simfonicã. 
Din anul 1950, aceasta orchestrã-intitulatã deja Filarmonica Botosani – primeste o micã subventie din partea 
fostului Comitet pentru Culturã si Artã si sustine o activitate concertisticã quasi-permanentã. Ca institutie publică 
de sine statatoare si cu decizie oficială de înfiinţare, Filarmonica de Stat Botosani îşi începe existenţa la data de 1 
septembrie 1953, primul ei director si dirijor fiind MAX WEBER , cel care s-a ocupat , de fapt, de coagularea si 
organizarea activitatii orchestrei încă din anul 1945. 
Înfiinţată în data de 3 aprilie 1990,  Federaţia FAIR-MediaSind este singura organizaţie reprezentativă, conform 
Legii nr. 62/2011 pentru sectorul Cultură şi Mass-Media. În această calitate a semnat sau se află în proces de 
negociere  a contractelor colective de muncă în principalele instituţii din domeniu  unde are membri afiliaţi. 
Federaţia FAIR-MediaSind este membră cu drepturi depline al Federaţiei Internaţionale a Muzicienilor, Federaţiei 
Internaţionale a Jurnaliştilor, Federaţiei Internaţionale a Actorilor, UNI Global UNION,  UNI-MEI, Federaţiei 
Europene a Jurnaliştilor şi, pe plan naţional, al Confederaţiei CNSLR-Frăţia. 
(Departament Comunicare FAIR-MediaSind) 
 

 O asociatie de procurori cere desfiintarea Sectiei pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie, condusa de 
Adina Florea 
Asociatia "Miscarea pentru apararea statutului procurorilor" solicita desfiintarea SIIJ, despre care avertizeaza ca a 
fost transformata intr-un instrument de presiune si de compromitere a magistratilor. 
Cum este justificata solicitarea: 
"AMASP a solicitat in mod repetat Sectiei pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie sa comunice datele de 
interes public privind cauzele pe care aceasta structura le are in instrumentare, numarul de sesizari din oficiu 
inregistrate de la momentul operationalizarii, numarul de dosare solutionate, solicitari care au fost ignorate de 
conducerea acestei structuri. 
In acest context de totala lipsa de transparenta, AMASP considera cel putin surprinzatoare preocuparea aparent 
selectiva si insistenta a S.I.I.J. de a deschide sau de a redeschide dosare penale ori de a acorda o atentie aparte 
doar dosarelor care vizeaza procurorii si judecatorii catalogati in mass media si in zona politica drept 
"protestatari", "sorosisti", "rezistenti", "stalinisti", "bolsevici", "securisti" etc., avand in vedere numarul 
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procurorilor care functioneaza la S.I.I.J. si numarul de dosare preluate de aceasta sectie. 
Celeritatea si atentia acordate predilect acestor dosare, transformarea citarii si a audierii magistratilor in 
spectacole cu presa, insotite de scurgerea in spatiul public, de date din anchetele respective ar putea trezi 
suspiciunea ca se urmareste intimidarea ori discreditarea magistratilor amintiti, in special in situatia in care aceste 
dosare sunt recent inregistrate la SIIJ. Ascensiunea profesionala fulminanta si surprinzatoare a unor procurori din 
cadrul S.I.I.J. si activitatea recenta a sectiei alimenteaza suplimentar aceasta suspiciune", scriu magistratii, intr-un 
comunicat remis Ziare.com. 
Astfel, AMASP ia act cu ingrijorare, fara a comenta, de perceptia publica privind aparenta ca nu e nimeni la 
conducerea SIIJ care sa cunoasca cine poate intra sau nu in sedintele de judecata, care ar putea sa cenzureze 
eventuale erori ale procurorilor din subordine privind incadrari juridice elementare, aparenta ca in sectia amintita 
poate activa oricine indiferent de cunostintele detinute si chiar in lipsa unei minime experiente relevante. 
In consecinta, avand in vedere numeroasele recomandari ale institutiilor europene, inclusiv ultimele constatari ale 
Comisiei de la Venetia, AMASP solicita factorilor decizionali competenti desfiintarea SIIJ, structura care pare sa 
fie transformata intr-un instrument de presiune si de compromitere a magistratilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Actele pentru dosarul „10 august” rămân secrete. Cum motivează Carmen Dan refuzul de a pune documentele 
la dispoziția procurorilor 
Documentul referitor la organizarea acţiunii jandarmilor pentru mitingul din 10 august rămâne secret. Actul a fost 
cerut de procurorii care investighează violenţele din Piaţa Victoriei. Însă ministrul de Interne spune că o comisie a 
stabilit că acesta conţine informaţii ce nu pot făcute publice. În schimb, Carmen Dan se oferă să meargă la audieri, 
dacă procurorii o vor chema. 
Carmen Dan, ministrul de Interne: Nu ministrul dispune clasificarea. Am respectat întru totul prevederile HG 
atunci când s-a solicitat la minister, mă refer la documentele care s-au solicitat de la nivelul aparatului central al 
MAI şi au fost cerute opt documente. A fost o comisie care a analizat şi a propus declasificare totală sau partială. 
Ar fi un abuz din partea ministrului să nu respecte deciziile comisiei. MAI a făcut tot ce a trebuit pentru a ajuta 
ancheta, nu pentru a o bloca. Sunt la dispoziția organelor de cercetare penală. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Zboruri gratuite pentru persoanele cu handicap. Proiectul de lege se află în dezbaterea Parlamentului 
Persoanele cu handicap și însoțitorii acestora ar putea călători gratuit cu avionul. Este o propunere legislativă 
aflată în dezbatere în Parlament, susținută atât de opoziție cât și de putere. Asociațiile care repezintă drepturile 
persoanelor cu handicap spun că, deși este benefică, are șanse mici de reușită din cauza impactului bugetar prea 
mare. 
Monica este imobilizată în scaunul rulant de mai bine de 20 de ani. Tânăra are o mașină adaptată nevoilor ei, așa 
că automobilul personal este singura variantă pe care o folosește atunci când se deplasează. 
Un proiect de lege aflat în dezbaterea parlamentară prevede gratuitate pentru persoanele cu dizabilități și 
însoțitorii acestora, pentru călătoriile cu avionul, în limita a 12 curse dus-întors pe an. 
Companiile aeriene aşteaptă să vadă modalitatea de decontare. Reprezentanții unei firme private, care operează 
în România, spun că "politica internă este aceea de a nu comenta speculații, dar pot confirma faptul că respectă 
legislația din toate țările în care operează." 
Statistica arată că în România sunt în jur de 300 de mii de persoane cu hadicap grav. 
În același proiect sunt incluse și modificări pentru firmele de taximetrie. 
După ce legea va intra în vigoare, companiile de taxi vor avea la dispoziție 6 luni să asigure cel puțin o mașină, 
adaptată transportului persoanelor care utilizează scaunul rulant , disponibilă 24 de ore din 24. 
Proiectul mai prevede și acordarea creditelor pentru locuință și sume de bani pentru plata facturilor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Înalta Curte a decis că cei care își construiesc un imobil fără autorizație de construcție nu mai pot obține în 
instanță dreptul de proprietate 
Cei care construiesc un imobil fără a avea autorizație de construcție nu vor mai putea obține în instanță dreptul la 
proprietate, ca până acum. Este o decizie recentă a Înaltei Curți de Casație și Justiție. Din cauza lacunelor din 
legislație, au fost nenumărate cazuri în care, cei care construiau ilegal un imobil pe un teren care nu le aparținea 
ajungeau proprietari. 
Cei care construiesc o clădire, fie pe terenul lor, fie pe unul care nu le aparține, fără a avea autorizații, nu vor mai 
putea apela la instanță pentru a deveni proprietari. 
Cei care încălcau legea puteau invoca faptul că materialele folosite la construirea clădirii le aparțin. 
Unii dintre primari sunt de părere că cei care încalcă legea în această manieră ar trebui să fie și amendați drastic. 
Înalta Curte de Casație și Justiție a luat această decizie din cauza practicii neunitare la nivelul instanțelor. 
Magistraţii afirmă că dreptul de proprietate este protejat prin Constituție numai dacă este exercitat cu bună-
credință și potrivit legii. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 ANCOM: Daca nu se abroga OUG 114 pe telecom, licitatia pentru 5G ar putea fi blocata 
Prevederile privind piata telecom din OUG 114 trebuie sa fie abrogate pana la finele acestei luni, urmand ca, 
ulterior, sa fie adoptata o hotarare de guvern care sa stipuleze preturile de plecare pentru licitatia 5G, a declarat 
marti vicepresedintele Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare in comunicatii, Eduard Lovin. 
"Daca nu se abroga OUG 114, pe componenta telecom, nu vom avea ce sa scriem in caietul de sarcini pe licitatia 
5G. Abrogarea prevederilor telecom din OUG 114 trebuie sa se faca pana la sfarsitul acestei luni, dupa care sa se 
adopte o HG in care sa fie stipulate preturile de plecare la licitatie. 
Preturile de plecare pentru licitatia 5G mentionate in OUG 114 sunt inaplicabile si rupte de realitatea din piata 
locala telecom", a explicat Lovin, intr-o intalnire cu presa. 
El a precizat ca ANCOM a refuzat sa avizeze OUG 114 si doreste sa se revina la prevederile OUG 111, prin care 
autoritatea sa stabileasca preturile de pornire la licitatie. 
"In varianta actuala a ordonantei, se poate ajunge la un pret de pornire de miliarde de euro la licitatia 5G (...) Am 
avut intalniri cu cei din Guvern si eu cred, sper, ca au inteles necesitatea abrogarii sectiunii telecom din OUG 114. 
Altfel, tot calendarul publicat de noi pe licitatia 5G se va duce mai departe de decembrie 2019", a mai spus 
oficialul ANCOM. 
Eduard Lovin a adaugat ca ANCOM a transmis anul trecut la Ministerul Finantelor, la solicitarea acestuia, 
estimarea sa cu privire la preturile minime de pornire. 
"Estimarea noastra era in decembrie anul trecut de minimum doua miliarde de lei pentru tot spectrul de 
frecvente in benzile cuprinse intre 700 Mhz si 3,8 Ghz", a subliniat vicepresedintele arbitrului telecom. 
ANCOM a anuntat la finele saptamanii trecute, printr-un comunicat, ca procedura de licitatie pentru acordarea 
resurselor de spectru disponibil in benzile desemnate pentru implementarea tehnologiei de noua generatie 5G 
urmeaza sa fie finalizata pana pe data de 31 octombrie, iar licentele de utilizare vor fi acordate pana la finalul 
anului. 
Calendarul aferent organizarii licitatiei pentru 5G a fost finalizat, vineri, in cadrul Consiliului Consultativ, iar 
documentul de pozitie se refera la acordarea drepturilor de utilizare a spectrului radio disponibil in benzile de 
frecvente de 700 MHz, 800 MHz, 1500 MHz, 2600 MHz si 3400-3800 MHz. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Peste 120 de specialişti din industria de morărit şi panificaţie, prezenţi miercuri la conferinţa Europan 2019 
Peste 120 de specialişti din industria de morărit şi panificaţie vor fi prezenţi miercuri la conferinţa Europan 
2019, eveniment dedicat acestui sector, iar printre speakerii invitaţi se află ministrul Agriculturii, Petre Daea şi 
preşedintele Patronatului Român din Industria de Morărit şi Panificaţie - Rompan, Aurel Popescu. 
Subiectele care vor fi puse în dezbatere în cadrul acestui eveniment vizează: evoluţia industriei de morărit şi cea 
de panificaţie, importanţa calităţii materiei prime, mecanisme eficiente de implementare a sistemului de 
francizare, instrumente pentru promovarea exportului de produse de panificaţie, relaţia dintre producătorii din 
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sectoarele de morărit şi panificaţie şi reprezentanţii zonei HoReCa, cost control şi profitabiliate, etc. 
Printre vorbitorii conferinţei Europan 2019 se mai află Valeriu Tabără - preşedintele Academiei de Ştiinţe Agricole 
şi Silvice 'Gheorghe Ionescu Siseşti', Ştefan Pădure - preşedintele Asociaţiei pentru Promovarea Alimentului 
Românesc, Petru Alexe - profesor Universitatea Dunărea de Jos, Galaţi, Laurenţiu Mâţă - director regional al 
Asociaţiei Naţionale a Bucătarilor şi Cofetarilor din Turism, etc. 
Conferinţa Europan este organizată de AgroFood, publicaţie specializată business-to-business (B2B), dedicată 
agriculturii şi industriei alimentare pe întreg lanţul de producţie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #romania2019.eu / Conferinţă privind Planul Strategic pentru tehnologiile energetice şi reuniunea Comisiei 
ENVE, la Bucureşti 
Ministerul Energiei şi Comisia Europeană organizează, în perioada 12-14 iunie 2019, la Bucureşti, Conferinţa 
Comună Planul Strategic pentru tehnologiile energetice (SET Plan) şi Reuniunea Comisiei pentru Energie, 
Schimbări Climatice şi Protecţia Mediului (ENVE) a Comitetului European al Regiunilor, unde sunt aşteptaţi 
peste 650 de participanţi din sectorul public şi privat, din mediul academic şi lideri politici din Uniunea 
Europeană. 
În cele trei zile de dezbateri vor fi aduse în atenţie teme precum: dezvoltarea strategiilor la nivel local şi regional şi 
accelerarea tranziţiei către energii regenerabile; opţiuni de investiţii disponibile în prezent pentru a valorifica 
potenţialul afacerilor şi a crea economii inovative cu emisii reduse de carbon la nivel local şi regional; 
provocări la nivel local şi soluţii către integrarea şi cuplarea diferitelor sisteme de energie; modalităţi concrete 
prin care SET Plan contribuie atât la accelerarea, cât şi la rata de renovare a clădirilor şi la creşterea eficienţei 
energetice; rolul crucial al autorităţilor locale şi regionale în tranziţia energetică, de la integrarea soluţiilor cu 
emisii reduse de carbon şi a celor de e-mobilitate până la producerea şi consumul de energii regenerabile. 
De asemenea, în cadrul acestui eveniment va fi prezentat de către compania belgiană Van Hool un autobuz ce 
utilizează o tehnologie bazată pe celule de combustibil alimentate cu hidrogen, dar şi pe baterii. 
"În această arhitectură hibridă, celula de combustibil furnizează toată energia pentru funcţionarea vehiculului, în 
timp ce bateriile asigură puterea de vârf a motoarelor pentru a putea face faţă acceleraţiei rapide. Realimentarea 
unui astfel de autobuz durează astăzi aproximativ 7 minute pentru umplerea obişnuită a rezervorului. În scurtă 
vreme însă, va fi disponibilă tehnologia necesară unei umpleri, adică a unui 'plin' în mai puţin de 5 minute", 
preciza recent Ministerul Energiei într-un comunicat remis AGERPRES. 
Întrucât celula de combustibil generează doar emisii de apă, aceste autobuze nu poluează atmosfera. Astfel de 
vehicule care transportă persoane sunt folosite deja în câteva oraşe mari din Europa precum Londra, Amsterdam, 
Hamburg, Koln, Frankfurt, Rotterdam sau Milano, susţin reprezentanţii Ministerul Energiei. 
Tot în cadrul conferinţei vor fi prezentate şi două autoturisme alimentate cu hidrogen: Toyota Mirai şi Hyundai 
Nexo. 
Miercuri, la ora 12:45, ministrul Energiei, Anton Aton, alături de preşedintele Comitetului European al Regiunilor, 
Karl-Heintz Lambertz, directorul general al DG Energy, Dominique Ristori, primarul general al Municipiului 
Bucureştiului, Gabriela Firea, şi de preşedintele Asociaţiei Municipiilor din România, primarul Sectorului 3, Robert 
Negoiţă, vor susţine o conferinţă de presă. 
Eveniment organizat de Ministerul Energiei se va desfăşura la Universitatea Politehnică Bucureşti în marja 
Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Prima ediţie a conferinţei ''Upgrade Romania - Marile proiecte de investiţii din 2019'', organizată miercuri la 
Bucureşti 
Oficiali din Guvernul României, parlamentari, reprezentanţi ai administraţiilor publice centrale şi locale şi ai 
companiilor cu activitate de construcţii participă, miercuri, la prima ediţie a conferinţei "Upgrade Romania - 
Marile proiecte de investiţii din 2019". 
La eveniment sunt aşteptaţi, printre alţii, premierul Viorica Dăncilă, vicepremierul Daniel Suciu, ministru al 
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, şi Răzvan Cuc - 
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ministrul Transporturilor. 
Pe lista temelor abordate se vor afla atât marile proiecte de investiţii cât şi sursele de finanţare pentru acestea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 SNMF avertizează: Sistemul informatic pentru medicii de familie - în colaps total 
Sistemul informatic pentru medicii de familie se află în colaps total, avertizează Societatea Naţională de Medicina 
Familiei (SNMF), care solicită rezolvarea problemelor informatice şi adaptarea normelor de activitate la ritmul de 
funcţionare a sistemului. 
Numărul şi complexitatea problemelor fundamentale cu care se confruntă sistemul medical sunt depăşite ca nivel 
de suportabilitate de chinul zilnic prin care trec mii de medici de familie încercând să îşi facă datoria, precizează 
SNMF, într-un comunicat. 
"Sistemele informatice pe baza cărora ar trebui să se stabilească relaţia dintre prestatorii de servicii (medicii de 
familie), asigurator (Casa Naţională de Asigurări de Sănătate) şi beneficiar (pacientul român) funcţionează cu 
sincope atât de mari încât mai curând se poate spune că nu funcţionează. Medicii de familie trebuie să facă ture 
de noapte ca să valideze documentele. Medicii de familie solicită imperativ rezolvarea problemelor informatice şi 
adaptarea normelor de activitate la ritmul de funcţionare a sistemului. Toate efectele negative ale acestei situaţii 
se răsfrâng în primul rând asupra pacienţilor prin prelungirea timpului de aşteptare", se arată în comunicat. 
Potrivit sursei citate, disfuncţionalităţile sistemului creează probleme "insurmontabile" medicului de familie, atât 
la nivel birocratic, cât şi în comunicarea cu pacientul. 
"De exemplu, documentele emise la un cabinet de medicină de familie (bilet de trimitere, reţetă electronică) 
trebuie validate în termen de maximum 72 de ore, însă au fost situaţii în care pe o perioadă de 3 zile sistemul a 
funcţionat adunat 2-3 ore. Mulţi dintre medicii de familie se trezesc noaptea pentru a valida documentele de 
peste zi, sperând că sistemul este mai accesibil în această perioadă a zilei. Tot în această perioadă a zilei, medicii 
de familie încearcă şi dacă au noroc reuşesc să facă raportările lunare obligatorii către CNAS. Sistemul informatic a 
funcţionat de nota 0,33", susţin medicii de familie. 
Aceştia au început luna trecută, pe 10 mai, o monitorizare internă a sistemului. 
"Practic, medicii au acordat zilnic note funcţionării sistemului. Spre surprinderea tuturor, sistemul a avut o 
aparentă revigorare în perioada imediat ulterioară lansării publice a acestui mecanism de monitorizare, dar s-a 
prăbuşit lamentabil după o săptămână de la alegerile europarlamentare", mai arată SNMF.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Poliţia Română nu a mai cumpărat muniţie de 3 ani. Pregătirea agenţilor este insuficientă din cauza lipsei 
echipamentelor 
Poliția Română nu a mai cumpărat muniție din 2016. Așa că agenții fac economie şi astfel nu se pregătesc 
suficient. S-a văzut asta după uciderea polițistului din Timiș:  s-au tras 36 de focuri asupra asasinului, dar niciun 
glonț nu l-a imobilizat pe fugar. Şefii din Ministerul de Interne recunosc situația grea în care se află Poliția 
Română. 
La câteva zile după ce încă un polițist a fost ucis în timpul serviciului, ministrul de Interne admite că Poliţia nu are 
echipamentul necesar. 
„Oare trebuie să îmi dau demisia pentru că am adus cel mai mare buget din ultimii 10 ani, sau pentru că în 
mandatul meu s-au luat cele mai multe mijloace de protecție pentru polițiști?", a spus Carmen Dan, ministru de 
Interne. 
Şi şeful Poliției Române recunoaşte că agenţii nu au cu ce să se antreneze. 
"Trebuie să spunem că din 2016 nu avem nicio achiziție, pentru că avem un acord cadru care a fost contestat de 
mai multe ori. Sunt resurse, doar că nu am achiziționat cartușe'', a declarat chestorul Ioan Buda, inspectorul 
general al Poliţiei Române. 
Un polițist de la ordine publică, așa cum a fost și Cristian Amariei, trebuie să aibă două sesiuni de trageri, anual. 
Președintele sindicatului poliţiştilor spune că situația este mai gravă decât cea prezentată de oficialii din MAI. 
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„Până acum câțiva ani se făceau trageri lunar, deci 12 ședințe anual. Acum facem una, din cauza lipsei muniției și 
a poligoanelor. Subfinanțarea sistemului vine din urmă și acum s-a ajuns la capăt", spune Dumitru Coarnă, 
preşedintele SNPPC 
O altă problema este și pregătirea tactică a oamenilor legii. 
Conducerea Ministerului spune că anul acesta poliția va fi dotată cu mii de veste antiglonț , mașini, pistoale și 
muniție. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Resursele de energie primară au crescut cu 0,9%, în primele patru luni ale anului în curs, iar cele de energie 
electrică au scăzut cu 6,7%, faţă de aceeaşi perioadă din 2018, relevă datele provizorii ale Institutului Naţional 
de Statistică (INS) remise miercuri AGERPRES. 
Principalele resurse de energie primară în perioada 1 ianuarie - 30 aprilie 2019 au totalizat 11,598 milioane de 
tone echivalent petrol (tep), în creştere cu 105.700 tep faţă de perioada similară a anului trecut. 
Producţia internă a însumat 6,849 milioane tep, în scădere cu 262.900 tep faţă de aceeaşi perioadă a anului 
precedent, iar importul a fost de 4,749 milioane tep. 
În aceasta perioadă, resursele de energie electrică au fost de 22,317 miliarde kWh, în scădere cu 1,608 miliarde 
kWh, faţă de perioada corespunzătoare a anului 2018. 
Producţia din termocentrale a fost de 8,763 miliarde kWh, în scădere cu 725,9 milioane kWh (-7,7%). Producţia 
din hidrocentrale a fost de 4,905 miliarde kWh, în scădere cu 1,536 miliarde kWh (-23,8%), iar cea din centralele 
nuclearo-electrice a fost de 3,971 miliarde kWh, în creştere cu 18,3 milioane kWh (+0,5%). 
Producţia din centralele electrice eoliene în perioada 1 ianuarie - 30 aprilie 2019 a fost de 2,749 miliarde kWh, în 
scădere cu 15,4 milioane kWh faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, iar energia solară produsă în instalaţii 
fotovoltaice în această perioadă a fost de 517,2 milioane kWh, în urcare cu 49,7 milioane kWh 
faţă de perioada corespunzătoare a anului 2018. 
Consumul final de energie electrică în această perioadă a fost de 18,903 miliarde kWh, cu 1,0% mai mic faţă de 
perioada corespunzătoare a anului 2018; iluminatul public a înregistrat o urcare cu 7,2%, iar consumul populaţiei 
a crescut cu 14,7%. 
Exportul de energie electrică a fost de 1,180 miliarde kWh, în scădere cu 1,199 miliarde kWh. Consumul propriu 
tehnologic în reţele şi staţii a fost de 2,233 miliarde kWh, în scădere cu 212,5 milioane kWh.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Remus Borza, despre culisele demiterii sale: La anul mă las, în politică au carieră amantele şi hoţii 
În politică au carieră amantele şi hoţii, a declarat marţi fostul consilier guvernamental Remus Borza, care a admis, 
într-o discuţie televizată despre culisele demiterii sale, că s-ar putea lăsa de politică. 
Borza spune că declaraţiile sale despre aparatul bugetar au fost o surpriză neplăcută pentru premier şi de aici 
decizia demierii. El a precizat că s-a întâlnit de trei ori ce premierul Viorica Dăncilă, căreia i-a prezentat, atunci 
când i s-a propus postul, viziunea sa despre reformă şi despre problemele economice ale ţării, nevoia de 
prioritizare a investiţiilor în infrastructură, de alocări pentru cercetare şi inovare, precum şi pentru turism. „Avem 
nevoie de creştere organică, pe producţie şi pe export, dar din păcate am pus la pământ 7.500 de fabrici”, a 
declarat Remus Borza la Realitatea TV. 
Borza spune că nu a vorbit despre concedieri în aparatul bugetar. „Îi putem plăti pe toţi, dar trebuie să îi punem 
să livreze, este nevoie de creşterea calităţii muncii în aparatul bugetar”, a spus Borza, care a evidenţiat faptul că 
Guvernul Năstase a lucrat cu 800.000 de bugetari, iar în prezent sunt 1,4 milioane. „Statul plăteşte mult şi cere 
puţin, avem nevoie de criterii de competenţă. Indiferent de guvernare, aparatul bugetar a crescut, caracterizat de 
clientelism politic şi de mediocritate”, a spus Borza. 
Fostul consilier a enumerat şi câteva dintre problemele actuale ale economiei României, printre care nevoia de 
creştere a gradului de colectare a taxelor şi impozitelor. România are cel mai scăzut grad de colectare, deşi s-a 
înregistrat o majorare a sumei cu 46 de miliarde de lei, la 341 de miliarde de lei, iar nivelul evaziunii este 
„apocaliptic”, de 16 miliarde de euro. Cheltuielie cu asistenţa socială şi de personal au crescut cu 73 de miliarde 
de lei, iar ANAF nu a putut ţine pasul cu toate aceste creşteri. 
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În contextul discuţiilor din spaţiul public legate de finanţarea salariilor din sistemul public şi a pensiilor, Remus 
Borza a avansat fie sacrificarea investiţiilor, fie încheierea unui moratoriu care să prevadă o îngheţare a salariilor 
până cînd situaţia economică va permite reluarea creşterii acestora. ”Suntem la finalul unui ciclu de creştere 
economică, o nouă criză este posibilă, nu am învăţat nimic din criza care a fost şi repetăm greşelile trecutului”, a 
spus Borza. 
Premierul Viorica Dăncilă l-a demis pe Remus Borza din funcţia de consilier onorific pe probleme economice, după 
o serie de declaraţii legate de sectorul bugetar, la doar câteva zile după numire. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kelemen Hunor şi-a cerut scuze pentru afirmaţia făcută despre ”adevărata faţă a României” 
Kelemen Hunor a declarat, referitor la situaţia din Valea Uzului, că nu a a avut intenţia niciodată să jignească pe 
nimeni şi îşi cere scuze dacă cineva s-a simţit jignit. Liderul UDMR a adăugat că Uniunea a propus extinderea 
cimitirului de acolo prin deschiderea unei noi parcele. 
„Noi am avut între 5 şi 6%, în funcţie de mobilizare suntem de ani de zile. Nu am avut intenţia niciodată să jignesc 
pe nimeni şi dacă cineva s-a simţit jignit îmi cer scuze. Eu am vorbit de instituţiile statului care trebuiau să 
intervină şi nu să lase aceste imagini în lume”, a afirmat Kelemen Hunor, marţi seară, la Digi 24. 
Acesta a adăugat că este necesar să existe o discuţie onestă cu privire la relaţiile româno-maghiare. 
„Poate la un moment dat discutăm sincer despre relaţiile româno-maghiare. Depinde de unde te uiţi. Dinspre 
majoritate se spune că nu sunt probleme. E corect că UMF nu respectă legea de 10 ani. Eu asta încerc să fac în 
politică – să rezolv. Când nu pot să rezolv ce să fac? Mai cuat şi parteneri internaţionali. E vorba de statul de 
drept. Statul de drept înseamnă mai multe aspecte. De aceea noi când am rupt relaţia cu coaliţia din această 
cauză s-a întâmplat. (...) Noi am spus că dacă se inaugurează o construcţie ilegală atunci se poate găsi o soluţie 
corectă mult mai greu. Un lucru inaugurat cu preoţi e mult mai greu să restabiliţi ordinea”, a completat 
preşedintele UDMR. 
Kelemen Hunor a mai spus că în nu UDMR a împins în campanie problema din Valea Uzului, pentru că Uniunea a 
semnalat situaţia încă din luna aprilie. 
„Nu ne serveşte deloc (scandalul – n.r.). În momentul în care acolo s-a făcut o ilegalitate noi am semnalat încă din 
aprilie şi am cerut rezolvarea de la Guvern. Am primit un răspuns că e ilegală construirea. Nu noi am construit 
ilegal acolo. Nu noi am intrat în cimitir, nu noi am profanat morminte. Deci să spui că UDMR e deplasat. Am vorbit 
cu Tăriceanu, Dragnea, doamna Dăncilă, ministrul de Interne, atunci în aprilie, după aia cu colegii mei. Am făcut 
public. Am spus că am trimis scrisoare. Am făcut public fiecare pas, înainte de campania electorală. Am ajuns la 
punctul în care am suspendat protocolul de colaborare parlamentară”, a explicat Kelemen. 
„Soluţia propusă de noi era restabiliţi ordinea. Cine să intervină acolo, primarii, biserica? Dacă vreţi să cinstiţi 
memoria eroilor români se poate extinde cimitirul, se poate deschide o nouă parcelă. Se pot face lucruri extrem 
de corecte, legale, respectând acordurile bilaterale. Nu noi am împins în campanie acest lucru. Trebuie să cerem o 
bere şi alune să ne uităm la televizor şi să neuităm la ce se întâmplă? Cu premierul am vorbit de patru, cinci ori, 
am vorbit cu ministerul de Interne inclusiv înainte de intervenţia jandarmilor”, a completat liderul UDMR. 
În data de 6 iunie, de Ziua Eroilor, câteva sute de persoane au forţat intrarea în cimitirul internaţional din Valea 
Uzului, după ce administraţia locală a interzis accesul. Alte câteva sute de oameni, etnici maghiari, au format un 
lanţ uman în faţa cimitirului. 
Ulterior, mai mulţi cetăţeni români aflaţi în preajma Cimitirului Eroilor din Valea Uzului pentru a sărbători Ziua 
Eroilor au rupt cordonul de jandarmi şi au pătruns în cimitir, potrivit purtătorului de cuvânt al Inspectoratului de 
Jandarmi Judeţean Bacău, Alexandra Dănculea. 
Jandarmeria a transmis apoi referitor la incidentele petrecute la Cimitirul Valea Uzului, că nu au existat violenţe 
între participanţi sau între participanţi şi forţele de ordine, precizând însă ca jandarmii vor verifica dacă au fost 
distruse cruci. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Klaus Iohannis: Zona Mării Negre este un spaţiu al tensiunilor, al presiunilor, al riscurilor 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, marţi, un mesaj în care a declarat că securitatea în regiunea Mării Negre 
prezintă o importanţă deosebită pentru securitatea euroatlantică, informează Administraţia Prezidenţială. 
„Salut iniţiativa continuării cooperării, deja devenite tradiţie, dintre Academia Naţională de Informaţii «Mihai 
Viteazul» şi Universitatea Harvard, din Statele Unite ale Americii, la deschiderea lucrărilor celei de-a VI-a Ediţii a 
programului de formare «Security in the Black Sea Region. Shared challenges, sustainable future», organizat sub 
înaltul patronaj al Administraţiei Prezidenţiale. Constat că această manifestare îşi conturează un profil din ce în ce 
mai bine definit pe palierul think-tank-urilor de referinţă în zona iniţiativelor academice privind securitatea 
regională şi globală”, a transmis Klaus Iohannis, prin intermediul consilierului de stat Constantin Ionescu, potrivit 
Administraţiei Prezidenţiale. 
Preşedintele consideră că securitatea în regiunea Mării Negre reprezintă o importanţă deosebită pentru 
securitatea euroatlantică, adăugând că regiunea a dobândit o greutate aparte în ecuaţia de securitate la nivelul 
internaţional. 
„Pentru România, ca stat aliat, şi pentru NATO în ansamblul său, securitatea în regiunea Mării Negre prezintă o 
importanţă deosebită pentru securitatea euroatlantică. Mai mult, consider că tema programului din acest an - 
«The New Great Game – Connecting the Black Sea and the Balkans» - este inspirată şi de actualitate. Avem 
nevoie, în continuare, de o abordare pe mai multe niveluri pentru consolidarea relaţiilor şi a cooperării 
transfrontaliere dintre statele din regiunea Balcanilor şi a Mării Negre, precum şi – în mod prioritar – a legăturii 
transatlantice. Regiunea noastră - frontieră a Organizaţiei Tratatului Nord-Atlantic şi a Uniunii Europene şi un 
spaţiu de intersectare a unor civilizaţii, culturi şi interese diferite şi diverse - a dobândit o greutate aparte în 
ecuaţia de securitate la nivel internaţional, fiind marcată, de-a lungul timpului, dar mai ales în ultimii ani, de 
provocări multiple şi tot mai complexe”, arată şeful statului în mesaj. 
Preşedintle Iohannis mai spune că zona Mării Negre este un spaţiu al tensiunilor, amintind de războiul hibrid din 
Ucraina. 
”Zona Mării Negre este un spaţiu al tensiunilor, al presiunilor, al riscurilor şi ameninţărilor, precum războiul hibrid 
din Ucraina, asertivitatea Rusiei, terorismul internaţional, conflictele îngheţate, criza migraţiei, agresiunile 
cibernetice şi comunicaţionale. Dorim şi este necesar ca regiunea Mării Negre şi regiunea Balcanilor să rămână un 
spaţiu stabil şi predictibil. În viziunea mea, răspunsul nostru la provocările specifice zonei poate fi sintetizat pe 
două mari direcţii: coeziune (în cel mai larg sens) şi adaptare (la noile realităţi ale mediului de securitate)”, arată 
şeful statului. 
Pilonii de bază ai politicii externe şi de securitate a României sunt consolidarea profilului ţării în NATO şi UE şi 
parteneriatul strategic cu SUA, a mai adăugat preşedintele. 
„Consolidarea profilului ţării noastre în NATO şi în Uniunea Europeană, precum şi a parteneriatului strategic cu 
SUA constituie pilonii de bază ai politicii externe şi de securitate a ţării noastre. În acelaşi timp, România 
acţionează pentru asumarea unui rol activ şi constructiv în regiunea Mării Negre. Astfel, în calitate sa de furnizor 
regional de securitate, România consideră o prioritate strategică asigurarea stabilităţii regionale. Din această 
perspectivă, este necesară intensificarea colaborării regionale, bazată pe respectarea strictă a normelor dreptului 
internaţional, prin dialog politic şi soluţionare pe cale paşnică a divergenţelor.”, mai precizează sursa citată. 
Transformarea regiunii se paote face cu investiţii majore în educaţie, mai este de părere şeful statului. 
„De asemenea, consider că transformarea acestei regiuni nu va putea fi înfăptuită fără investiţii majore în 
educaţie, privită ca un proces cuprinzător de conştientizare, adaptare şi creştere a rezilienţei la toate nivelurile. 
Cred cu fermitate că asigurarea unui nivel adecvat de cultură de securitate reprezintă cheia gestionării noilor 
realităţi şi trebuie să constituie o preocupare majoră a tuturor actorilor implicaţi, de la mediul guvernamental, la 
simplii cetăţeni”, conchide preşedintele Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Trenul până la Aeroportul Otopeni. Proiectul intră în linie dreaptă: Lucrările vor costa 400 milioane de lei şi 
vor fi finalizate în 2020 
Contractul privind proiectarea şi execuţia obiectivului de investiţii ”Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti 
Nord – Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti”, un proiect în valoare de 398 milioane de lei, a fost 
semnat marţi. 
Ministrul a afirmat că „nu se pune problema finanţării, banii există” iar constructorul poate începe lucrările cât 
mai repede. Deşi perioada de proiectare este de două luni, ministrul se aşteaptă ca procedura să fie finalizată în 
maxim 3 săptămâni, întrucât constructorul a specificat că proiectul tehnic este gata şi necesită doar avizarea şi 
autorizaţia de construire din partea Ministerului Transporturilor. 
Lucrarea va avea în total 3,95 kilometri şi este împărţită în trei zone: teresamentul, care va avea 600 de metri, 
zona de urcare pe viaduct de 900 de metri şi viaductul propriu-zis de 1.500 de metri. Proiectul include staţia 
Otopeni şi interferează viitoarea construcţie a unei linii de metrou. 
Gheorghe Popescu, consilierul ministrului, prezent la eveniment, a îndemnat la optimism, spunând că până la 
data de 30 martie 2020, lucrările la Aeroportul Otopeni vor fi gata, chiar înainte de startul turneului UEFA 2020. 
„Putem face multe lucruri în România, putem face lucrări de cale ferată, autostrăzi. Trebuie doar să ne dăm mâna 
şi să nu ne mai punem beţe în roate”, a concluzionat acesta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Melescanu admite ca discutia privind relocarea ambasadei din Israel a afectat locul Romaniei in Consiliul de 
Securitate al ONU 
Ministerul de Externe a admis, marti, ca este posibil ca discutiile despre mutarea ambasadei din Israel sa fi 
determinat o reactie a tarilor arabe care nu au mai sustinut Romania pentru obtinerea unui loc de membru 
nepermanent in Consiliul de Securitate al ONU, pentru mandatul 2020-2021. 
"Noi, de cate ori intra Romania in competitie, trebuie sa ne asumam responsabilitatea, castigam sau pierdem. 
Important este ca Romania in aceasta perioada a reusit sa isi relanseze relatiile cu tarile din Africa, Asia, America 
latina", a raspuns Teodor Melescanu, intrebat daca isi asuma vreo responsabilitate pentru pierderea alegerilor 
pentru un loc de membru nepermanent in Consiliul de Securitate al ONU. 
Melescanu a afirmat ca "din pacate, orice competitie are unul care castiga si unul care pierde". 
"Noi am avut 125 de promisiuni scrise de vot pentru Romania care nu au fost respectate", a mai spus Melescanu. 
Intrebat daca declaratiile despre mutarea ambasadei din Israel au dus la pierderea acestor alegeri, Melescanu a 
spus: "Poate sa fie o reactie a tarilor arabe, unde, intr-adevar, numarul de voturi a fost mai scazut fata de 
promisiuni". 
Romania a pierdut alegerile pentru un loc de membru nepermanent in Consiliul de Securitate al ONU, pentru 
mandatul 2020-2021. 
Estonia a obtinut un numar mai mare de voturi, fiind aleasa ca reprezentant al Grupului Est-European. 
Presedintele Klaus Iohannis a afirmat ca unele "declaratii politice nediplomatice, iresponsabile si 
contraproductive" formulate fara mandat si in afara competentelor lor de unii reprezentanti de nivel inalt ai 
autoritatilor romane au condus la "alienarea sprijinului deja exprimat de unele state partenere si la reticenta fata 
de candidatura Romaniei". 
"Eforturile diplomatice depuse au fost, astfel, boicotate, fiind creata impresia, eronata pe fond, a unei lipse de 
predictibilitate a Romaniei fata de dosare de politica externa importante, sensibile si complexe", arata seful 
statului. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 România, față în față cu criza de la Chișinău. MAE își nuanțează poziția și recunoaște legitimitatea 
Parlamentului Republicii Moldova 
Oficialii de la Bucureşti şi-au nuanţat poziţia cu privire la situaţia din Republica Moldova. Dacă luni, Teodor 
Meleşcanu se pronunţa în favoarea alegerilor anticipate, marți, Ministerul de Externe a anunțat oficial că 
recunoaşte legitimitatea Parlamentului de la Chișinău. Poziţia MAE de marți este asumată şi de Administraţia 
Prezidenţială, potrivit unui punct de vedere citat de ziare.com. 
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Oficialii de la Bucureşti se alătură poziţiei Uniunii Europene de a recunoaște legitimitatea Parlamentului de la 
Chişinău, care a numit, de altfel, noul executiv. 
Aceasta este şi poziţia asumată de preşedintele României. 
Cu o zi în urmă, Teodor Meleşcanu se pronunţase pentru ideea alegerilor anticipate, scenariul pus pe agendă de 
Vlad Plahotniuc. Declaraţia se pare însă că era doar una personală, nu oficială. 
"Având în vedere evoluțiile recente de pe scena politică a Republicii Moldova, inclusiv formarea unei noi coaliții 
guvernamentale și a unui nou guvern de către Parlamentul Republicii Moldova, democratic ales la scrutinul din 24 
februarie 2019, România, ca partener strategic al Republicii Moldova, consideră că, într-un stat democratic, voința 
cetățenilor, exprimată prin vot și reflectată în configurația politică a Parlamentului, este singura care asigură un 
proces politic legitim, bazat pe dialog". (Sursa: Ministerul Afacerilor Externe) 
Teodor Meleșcanu, ministrul Afacerilor Externe: "Ieri după-amiază am organizat o întâlnire cu principalii actori 
politici, în care am căutat să găsim o modalitate prin care să ne exprimăm foarte coerent poziția noastră. În ceea 
ce privește discuția pe care am avut-o, discuția liberă cu dvs., ea a fost scoasă din context". 
Viorica Dăncil, premierul României: "Cred că unii s-au grăbit cu declarațiile, am făcut o comisie la nivelul 
Ministerului Afacerilor Externe, din care fac parte toți factorii de decizie și vom veni cu o poziție comună, o poziție 
de țară". 
Şi opoziţia din România susţine guvernul Maiei Sandu. 
Ludovic Orban: PNL susține formațiunile conduse de Maia Sandu și Andrei Năstase în Republica Moldova 
Situaţia din Republica Moldova va fi dezbătută într-o şedinţă comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului, au decis 
Birourile permanente reunite ale celor două camere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Chișinău: Guvernul Filip a decis transferarea sediului Ambasadei Republicii Moldova din Israel de la Tel Aviv la 
Ierusalim 
Criză profundă la Chișinău, cu doi premieri și două guverne. Aseară, guvernul Filip, al democraţilor conduşi de 
Vlad Plahotniuc, a adoptat o măsură surprinzătoare legată de mutarea ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. De 
cealaltă parte, președintele Igor Dodon a convocat o şedinţă a Consiliului Suprem de Securitate, într-o formulă 
nouă. 
Într-o decizie surprinzătoare, guvernul Filip a decis transferarea sediului Ambasadei Republicii Moldova din Israel 
de la Tel Aviv la Ierusalim și a aprobat semnarea unui Acord privind vânzarea terenului pentru construcția 
Ambasadei americane în Republica Moldova. 
În plan intern, democrații i-au chemat pe deputații socialiști și pe cei din Blocul ACUM la discuții. Aceștia spun că 
se așează la masa negocierilor după ce democrații renunță la putere. 
Președintele Dodon a convocat Consiliul Suprem de Securitate. A anulat decretele semnate duminică de Pavel 
Filip, președinte interimar atunci, privind dizolvarea Parlamentului și organizarea alegerilor anticipate. 
Curtea l-a suspendat temporar pe Igor Dodon pe 9 iunie întrucât a refuzat să dizolve parlamentul rezultat în urma 
alegerilor din februarie. 
Democrații susțin că decretele semnate de Pavel Filip au fost publicate în Monitorul Oficial și produc efecte. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 În prag de finalizare a președinției Consiliului UE. Momente esențiale: summitul de la Sibiu, închiderea a 90 de 
dosare legislative. Autoritățile pregătesc predarea ștafetei către Finlanda 
Au mai rămas doar două săptămâni până la finalizarea președinției române a Consiliului Uniunii Europene, iar 
autoritățile de la București pregătesc bilanțul și predarea ștafetei către Finlanda. Cele mai importante realizări 
rămân summitul de la Sibiu, care a creionat Europa viitorului, și închiderea, prin negociere, a 90 de dosare 
legislative. 
George Ciamba se declară mulțumit de realizările președinției române a Consiliului, care s-a dovedit dinamică și a 
reușit să rezolve o serie de dosare complexe, în care România și-a demonstrat calitatea de mediator onest, 
mișcând lucrurile în chestiuni controversate. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://stiri.tvr.ro/ludovic-orban-pnl-sus-ine-forma-iunile-conduse-de-maia-sandu-i-andrei-nastase-in-republica-moldova_846361.html#view
http://stiri.tvr.ro/criza-politica-la-chi--inau--for--ele-politice--incapabile-sa-se-a--eze-la-masa-dialogului_846350.html#view


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
George Ciamba, ministrul pentru Afaceri Europene: "Una dintre realizările președinției române a Consiliului UE 
a fost suplimentarea cu 10 mii de gărzi de coastă a operațiunii Frontex. România a reușit acest lucru într-o 
perioadă complexă, în care migrația este subiect de divergențe - să aibă o contribuție clară la protecția 
frontierelor externe ale UE". 
Summitul de la Sibiu este considerat fundamental pentru reafirmarea coeziunii între statele europene, în 
momente de cumpănă pentru blocul comunitar. 
Leonard Orban, consilier prezidențial: "Elementul cel mai important pe care l-au transmis liderii europeni este 
mesajul de unitate la nivelul UE 27, căci Marea Britanie nu a fost reprezentată la Sibiu". 
Brexitul rămâne marea necunoscută a viitorului apropiat al UE. Va fi acesta unul dur sau cel negociat în acordul de 
retragere a Marii Britanii? 
La aceste întrebări vom afla răspunsurile în perioada președinției finlandeze, care debutează la începutul lui iulie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Comisia Europeană, declaraţie tranşantă despre Brexit: Alegerea unui nou premier britanic nu va schimba 
termenii acordului 
Alegerea unui nou prim-ministru nu va schimba termenii acordulului de retragere al Marii Britanii din Blocul 
Comunitar convenit între UE şi premierul de la Londra, a declarat marţi un purtător de cuvânt al Comisiei 
Europene, relatează Reuters. 
Întrebat despre afirmaţia lui Boris Johnson, favoritul pentru a deveni succesorul lui Theresa May, de a reţine 
miliardele de pasive datorate de Marea Britanie bugetului Uniunii Europene, purtătorul de cuvânt a declarat: 
"Toată lumea ştie ce este pe masă. Ceea ce se află pe masă a fost aprobat de toate statele membre, iar alegerea 
unui nou prim-ministru nu va schimba parametrii." 
Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. Camera Comunelor a 
respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. În cazul în care Acordul ar fi 
aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să se producă imediat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Donald Trump acuză Uniunea Europeană de concurenţă neloială prin reducerea valorii euro 
Preşedintele american, Donald Trump, a acuzat, marţi, Uniunea Europeană de reducerea intenţionată a valorii 
monedei euro, generând dezavantaje comerciale pentru Statele Unite. 
"Euro şi alte monede sunt devalorizate faţă de dolar, generând un mare dezavantaj pentru SUA", a transmis 
Donald Trump prin Twitter. 
Preşedintele SUA a acuzat şi Rezervele Federale din SUA de menţinerea unei dobânzi de referinţă foarte mari. 
"Rata dobânzii de referinţă stabilită de Rezervele Federale este prea mare, în plus faţă de ridicola înăsprire 
cantitativă! Nu au nicio idee!", a acuzat Donald Trump. 
  (Sursa: Mediafax) 
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